
سخنگوی دولت: 

اسامیابربدهکارانبانکیاعلاممیشود
دولت قصد تغییر در وزارت صمت را ندارد

با  خود  هفتگی  خبری  نشست  در  دولت  سخنگوی 
خبرنگاران یادآور شد: محور اصلی دیدار های رئیس جمهوری 
در ماه مبارک رمضان در حوزه های اقتصادی و کارآفرینی 
و نخبگانی بوده است. علی بهادری جهرمی گفت: حوزه 
تسهیلات در سال گذشته که حوزه دانش بنیان بود در سال 
۱۴۰۱ جمعا به ۲ هزار و ۱۱۳ شرکت دانش بنیان، هزار و ۷۷۴ 
میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده که ۱۶۵ درصد افزایش 
نسبت به سال قبل را نشان می دهد. وی خاطرنشان کرد: سفر 
استانی بعدی رئیس جمهوری به مقصد استان خوزستان در 
انتهای هفته آینده خواهد بود. سخنگوی دولت خبر داد: اسامی 
ابر بدهکاران بانکی و نیز میزان تسهیلات دریافتی در اختیار 
مردم قرار می گیرد و این اقدام در راستای ایجاد شفافیت است 
که استمرار خواهد داشت. وی درباره احتمال تغییر وزیر 
صمت، تصریح کرد: بیش ترین بخش بحث انگیز در زمینه 
عملکرد وزارت صمت، حوزه خودرو است که بخش کوچکی 
از کل حوزه این وزارتخانه محسوب می شود. در حالی که نرخ 
رشد صنعت، تجارت و معدن در دوره آقای فاطمی امین رشد 
قابل توجهی دارد و آمارهای عملکردی در حوزه های مختلف 
وزارت صمت، قابل قبول است. بهادری جهرمی با تاکید بر 
این که »دولت هیچگونه قصد تغییری برای وزیر صمت ندارد«، 
یادآور شد: رشد تولید ناخالص داخلی در ۹ ماه اول ۱۴۰۱ 
حدود ۵.۱ درصد است و میانگین فصلی نرخ رشد صنعت در 
دوره آقای فاطمی امین ۴.۲ درصد بوده که سه برابر دولت قبل 
است. در زمینه کاهش تورم تولیدکننده هم این رقم در این 
دوره چشمگیر و حدود ۳۰ درصد است. سخنگوی دولت درباره 
گزارشی از عملکرد بانک ها در پرداخت تسهیلات مسکن بیان 
کرد: از ابتدای راه اندازی سامانه مذکور در قانون جهش مسکن 
که مبنای تسهیلات بود تا پایان سال قبل، حدود ۷۱۱ هزار 
میلیارد ریال منابع و تسهیلات از سوی شبکه بانکی پرداخت 
شده است. تاکنون ۳۷۰ هزار میلیارد ریال تسهیلات مسکن 
شهری، ۱۱۰ هزار میلیارد ریال تسهیلات مسکن روستایی و 
۱۳۱ هزار میلیارد ریال تسهیلات ودیعه مسکن به متقاضیان 
پرداخت شده است اما این ارقام با ۲۰ درصد هدف گذاری 
قانون، فاصله معنا دار و نشان دهنده کم کاری نظام بانکی در 
تأمین منابع است. وی افزود: البته رئیس کل بانک مرکزی 
گزارشی را درخصوص دلایل این حوزه داده است که یکی 
از این دلایل قوانین مختلف بوده که تکالیف مختلفی را بر 
شبکه بانکی تکلیف کرده است که گاها در عرصه عمل با هم 
تعارض دارد. حتما کم کاری نظام بانکی در تأمین تسهیلات 
مسکن پذیرفتنی نیست. باید تدابیر لازم را مجموعه بانکی 
برای اصلاح این رویه داشته باشند. یکی از اولویت های دولت 
اصلاح نظام بانکی است. کم کاری در پرداخت تسهیلات البته 
تنها اشکال نظام بانکی نیست ما با مشکلاتی دیگر از سوی 
بانک ها مواجه بودیم. یکی از اقدامات تحولی دولت در سال 
جدید در حوزه های بانکی و خصوصا تسهیلات مسکن است. 
بهادری جهرمی در درباره برنامه دولت برای کاهش تورم در 
سال جاری گفت: بیماری تورم در اقتصاد ایران مزمن شده و 
سال هاست که درگیر این تورم ها هستیم؛ بنابراین درمان های 
مقطعی کفایت نخواهد کرد و باید ریشه های این معضل از بین 
برُد که بخشی از این ریشه ها ناترازی  در بودجه است که مهار 
آن سال گذشته در دستور کار دولت بود. حال با لایحه اصلاح 
قانون بودجه ۱۴۰۲ در تلاش هستیم تا ناترازی  های احتمالی 
را در بودجه امسال را نیز از بین ببریم. وابسته کردن بیش از 
حد اقتصاد کشور به شرایط خارجی یکی دیگر از مشکلات 
است و تورم ۴۶ درصدی را هم بسیار بالا و غیرقابل قبول 
می دانیم. نگاه دولت اصلاح ریشه ای این مساله بلندمدت 

اقتصاد ایران است.
  دولت برنامه قیمتی در حوزه انرژی ندارد

وی در درباره جمع آوری کارت های سوخت از جایگاه ها 
اظهارکرد: دولت برنامه قیمتی در حوزه انرژی ندارد و یکی از 
محورهای اساسی در این حوزه قاچاق سوخت است که وزارت 
نفت به دنبال اصلاح رویه ها در این زمینه است و همه تلاش 
کنند از کارت های سوخت شخصی استفاده کنند و اگر کارت 
سوخت ندارند درخواست المثنی داشته باشند. سخنگوی 
دولت ادامه داد: کارت سوخت جایگاه داران برای مقابله با 
قاچاق سوخت محدود شده است اما در همه جایگاه های 
سوخت، کارت سوخت اضطراری وجود دارد. البته شرکت 
پالایش و پخش هم باید در صدور کارت های سوخت تسریع 
و عقب افتادگی گذشته را جبران کند. سخنگوی دولت 
همچنین با اشاره به میزان تحقق شاخص ها برای اجرای 
دولت الکترونیک هم اظهارکرد: حرکت در مسیر تحقق هرچه 
بیشتر دولت الکترونیک، به افزایش بهره وری دستگاه ها کمک 
می کند، افزایش رضایت مردم را به همراه دارد و بنابراین ارتقا 
در این زمینه از اولویت های دولت است. براساس گزارش های 
مراجع رسمی همچون شورای عالی فضای مجازی از سال 
۱۳۸۴ که فرآیند ایجاد شبکه ملی اطلاعات آغاز شده تا 
ابتدای شروع کار دولت سیزدهم تحقق و پیشرفت کمتر از 
۳۰ درصد بوده اما در طول دو سال اخیر تکمیل شبکه ملی 
اطلاعات به حدود ۶۰ درصد رسیده است. وی درباره لایحه 
ایجاد سازمان بازرگانی گفت: یکی از آسیب هایی که نسبت 
به تشکیل وزارت بازرگانی مطرح شده، این است که امکان 
دارد منجر به کاهش واردات شود؛ دلیل اینکه دولت لایحه 
پیشنهادی برای تشکیل سازمان بازرگانی داخلی داد رفع 
همین اشکال بود و به همین دلیل در لایحه دولت هیچیک 
از محورهای مربوط به واردات در حیطه وظایف این سازمان 
تعریف نشد. مدیریت واردات در اختیار وزارتخانه های 
تخصصی است و این لایحه پس از برگزاری جلسات مشورتی 
و کارشناسی و جمعی از نمایندگان مجلس تدوین شد که 
پیشنهاد اولیه تشکیل سازمان بازرگانی داخلی را مجلس ارائه 
و دولت هم با این نظر موافقت و لایحه آن را تقدیم  مجلس 
کرد.  بهادری جهرمی یادآور شد: یکی از عوامل ایجاد گرانی، 
افزایش غیرمنطقی قیمت هاست و ما دارای سازمانی متمرکز 
و مستقل که بتواند با دارابودن امکانات و اختیارات و نیروی 
انسانی، مدیریت و موثر داشته باشد نبودیم، اما نگاه دولت این 
نیست که حتما وزارت یا سازمانی شکل گیرد، دولت هم با 
طرح تشکیل وزارت بازرگانی رسما و کتبا اعلام موافقت کرد 
و هم نسبت به تشکیل سازمان دولت نظر موافقت داده است. 

آرمان ملی– یاسمین طالقانی: دیدار رضا 
پهلوی با مقامات رژیم صهیونیستی تنها برای خود 
و همفکرانش دارای اهمیت بود. او با شعار رساندن 
پیام مردم ایران به اسرائیل سفر کرد، اما مشخص 
نکرد مردم ایران از نگاه او چه افرادی هستند 
چرا که مردم ایران تا به امروز مواضعی درباره به 
رسمیت شناختن اسرائیل نداشته اند. خبرگزاری 
»دانشجو« نوشته بود شبکه کان طی یک گزارش 
اعلام کرده که رضا پهلوی قصد دارد تا در سفری 
قریب الوقوع به اسرائیل سفر کرده و در مراسم روز 
یادبود هولوکاست شرکت و از موزه »ید وشم« 
بازدید کند. به گزارش رویداد۲۴ این اولین سفر 
رضا پهلوی به اسرائیل است یا دست کم اگر سفری 
به اسرائیل داشته هیچ وقت رسانه ای نشده است. 

  ادامه مسیر خیانت های رجوی
آنچه رضا پهلوی در این روزها انجام می دهد 
یعنی حضور در مناطق اشغالی رژیم صهیونیستی 
و دیدار با نتانیاهو و دیگران یادآور خیانتی  است 
که »رجوی« به مردم ایران کرد. یعنی دیدارش 
با صدام و حضور در عراق در جریان تجاوز رژیم 
صدام به ایران. مسعود رجوی سرکرده وقت 
سازمان منافقین )مجاهدین خلق( روز ۱۸ تیر 
سال ۱۳۶۶ دیداری را با صدام، رئیس حزب بعث 
برای ضربه زدن به نظام جمهوری اسلامی ایران 
در بغداد انجام داد و در این نشست اعلام کرد که 
برای براندازی جمهوری اسلامی ایران حاضر به 
هرگونه همکاری باحزب بعث وخیانت به مردم 
ایران است. روشن است که دولت حزب بعث 
نیز به خوبی می دانست که می تواند با استفاده از 
عناصر وهواداران سازمان منافقین در ایران، اقدام 
به اجرای عملیات های خرابکارانه، کسب اطلاع 
از اوضاع داخلی کشورمان و ترور شخصیت های 
تأثیرگذار کند و در نهایت اراده، پشتیبانی و 
مشارکت عمومی در جنگ را در بین ایرانیان 
تضعیف نماید. اکنون هم رضا پهلوی همین 
مسیر را طی می کند و سرنوشتی بهتر از رجوی 
نخواهد داشت. اکونومیست در اوایل سال ۱۳۸۸ 
نوشت: از زمان اشغال خاک عراق توسط نیروهای 

آمریکایی در سال ۱۳۸۱ اطلاع دقیقی از وضعیت 
مسعود رجوی در دسترس نیست و کسی از زنده یا 
مرده بودن او خبر ندارد هر چند که اکثریت عقیده 
دارند که او زنده نیست. آذر سال گذشته سرتیم 
حفاظت از مسعود رجوی در برنامه »قرارشنبه ها« 
گفت: »تاریخ مصرف رجوی تمام شده و مرده و 
زنده بودن او تفاوت چندانی ندارد، اما از روی برخی 
شواهد می توان به زنده بودن او پی برد.« سازمان 
منافقین برای براندازی نظام جمهوری اسلامی 
که آن را هدف اصلی خود می دانست، به طور 
رسمی وعلنی در کنار صدام قرار گرفت. رجوی 
تأکید داشت که از طریق مرزهای عراق به دنبال 
آزادسازی کشور خود یعنی ایران است. در واقع 
سازمان منافقین در این مقطع، با اتخاذ استراتژی 
جنگ جبهه ای یا آزادی بخش درصدد بود تا ضمن 
کسب حمایت خارجی و استفاده از فرصت جنگ 
ایران و عراق، زمینه های دستیابی سریع خود به 
قدرت را فراهم کند. در این مقطع نیز سازمان 
منافقین، در تحلیل خود دچار اشتباه شد و نه 
تنها به مقاصد شوم خود علیه نظام جمهوری 
اسلامی دست نیافت که مواضع خود را در عراق 

از دست داد.
  حرکتی مخالف مشی پدر

رضا پهلوی سال هاست خیانت هایی به ایران 
و مردم این کشور روا می دارد و با شعار حمایت از 
مردم به تخریب اقتدار و جایگاه مردم می پردازد 
که نمونه اخیرش دیدار با نتانیاهو و مقامات 
رژیم صهیونیستی است. نکته قابل تامل آنجاست 
در حالی رضا پهلوی به اسرائیل سفر کرده که 
پدر او مواضع محکمی در راستای دوستی با 
این رژیم نداشت. »ایرنا« نوشت: محمدرضا 
پهلوی در سال ۱۹۶۷ که اسرائیل در پی جنگ 
شش روزه سرزمین های فلسطینی به اضافه 
بخش هایی از خاک مصر و سوریه را اشغال کرد، 
با این حرکت مخالفت کرد. حتی مقامات ایران 
هم در گفت وگوهای علنی و رسانه ای و هم در 
دیدارهای خصوصی با دیپلمات های اسرائیلی 
با اشغال سرزمین های فلسطینی مخالفت خود 
را نشان می دادند. حتی هوشنگ نهاوندی از 
اعضای دربار پهلوی نوشته بود: »دعوت شده بودم 
به اسرائیل و اجازه گرفته بودم. از وزارت خارجه 
و اعلی حضرت هم اجازه داده بودند که بروم. به 

منصور گفتم، گفت: »شما تا عید وزیر می شوید و 
هیچ صحیح نیست که یک وزیر برود به اسرائیل«.

  »نقطه پایان« رضا پهلوی؟
احمد زیدآبادی، فعال سیاسی نوشت:  وقتی 
که رضا پهلوی در مقابل رسانه ها ظاهر شد و 
زبان به سخن گشود با نخستین صحبت های 
رسانه ای  او، میزان استعداد سیاسی و فکری او 
نمایان شد. او در نظرم ساده و ناآشنا به ظرایف 
و پیچیدگی های امر سیاسی جلوه کرد و هر چه 
هم بیشتر حرف زد، این ویژگی خود را واضح تر 
به نمایش گذاشت. این نکته را نیز من در همان 
موقع مطرح کردم و با واکنش تند هوادارانش 
روبه رو شدم. در حال حاضر اما به نظرم کار رضا 
پهلوی از سادگی گذشته و در دام کسانی گرفتار 
شده است که او را در خدمت برنامه ای توطئه آمیز 
دنبال می کنند. همان هنگام که رضا پهلوی 
در بزرگداشت آرامش دوستدار بیانیه ای شداد 
و غلاظ در تحسین اندیشهۀ نفرت پراکنانه و 
اسلام ستیزانهۀ او صادر کرد، می شد حدس زد که 
آقای پهلوی در حلقه مشاورانی اسیر شده است که 
یا مطلقا درکی از ایران و تاریخ و فرهنگ و مسائل 
آن ندارند و یا شاهزاده را عامدانه به سوی تفکری 
که مؤلفه های فرهنگ تاریخی جامعه ایرانی را 
به جنگ می طلبد،، هدایت می کنند. از آن بازی 
سطحی و سرگرم  کنندهۀ »منشورسازی« هم 
که صرف نظر کنم، آخرین ابتکار رضا پهلوی در 
سفر به اسرائیل و دیدار با بنیامین نتانیاهوی 
منفور و منزوی و حضور در پای دیوار ندبه و آن 
حرف های عجیب و غریبِ تداعی کنندهۀ افکار 
منسوخ  شدهۀ ضدعربی، آن هم در دورهۀ سلطۀ 
دولتی متشکل از احزاب نژادپرست و ارتدوکس و 
با سابقهۀ تروریستی، خود گواه انقطاع پهلوی از 
واقعیات ایران و منطقه و جهان و به مثابهۀ نقطهۀ 
پایانی بر هرگونه نقش او است. در این میان او 
فقط ممکن است در همان سناریوی توطئه آمیز 
دارودستۀ نتانیاهو و حامیان تندرو او در حزب 
جمهوریخواه آمریکا به کار و جهان زیانبار و 

ویرانگر است.
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فرزند شاه سابق در بیت المقدس با بنیامین نتانیاهو دیدار کرد

رضا پهلوی در راه رجوی 
      احمد زیدآبادی: او فقط ممکن است در همان سناریوی توطئه آمیز دارودسته نتانیاهو و حامیان تندرو او در حزب جمهوریخواه آمریکا

 به کار گرفته شود که این هم از هر جهت برای شخص پهلوی و ایران و منطقه و جهان زیانبار و ویرانگر است

آرمان ملی _ حمید شجاعی: جامعه ایرانی با تغییرات 
پرشتابی در حوزه های مختلف مواجهه است و چالش هایی 
را پیشروی خود می بیند. از چالش هایی در حوزه اقتصادی و 
معیشتی و تاثیر آن سبک زندگی گرفته تا چالش های اجتماعی 
که در اجتماع با آن برخورد می کند. مساله مواجهه با بی حجابی ها 
یکی از همان چالش های اجتماعی است که ماه ها و شاید هم 
سال ها مبتلا به جامعه بوده است. حال در شرایطی که جامعه 
ایران به تناوب با مسائل مختلفی دست به گریبان است؛ هستند 
کسانی که قائل به رعایت تساوی در برخورد در مواجهه با زنان و 
مردان هستند. یعنی به ازای برخورد با بدحجابی زنان، تراشیدن 
ریش مرد را مستوجب برخورد می دانند. حال اینکه این مساله 
اساسا جامعه پذیر خواهد شد و  از سوی مردم قابل قبول خواهد 
بود مبحث جداگانه ای است. اما اصل موضوع که نگاه ها باید 

فراجنسیتی باشد امر مطلوب و مقبولی است.
    تساوی در برخورد

موضوع بدحجابی و نحوه مواجهه با آن موضوعی است که طی 
ماه ها و سال های گذشته همواره از مهم ترین مباحث جامعه بوده و 
در این خصوص هر کسی از ظن خود به این مساله پرداخته است. 
اما شاید مهم ترین اتفاق پیرامون بحث بدحجابی و بی حجابی و 
نحوه مواجهه با آن به میانه های سال گذشته حدفاصل شش 
ماهه دوم از اواخر شهریور تا اواسط بهمن بازگردد که نوع عملکرد 
گشت ارشاد به نحوی خبرساز شد که پس از ماجراهایی که در 
پاییز ۱۴۰۱ شاهد بودیم. به گفته دادستان کل کشور بساط گشت 
ارشاد از همان جایی که تصویب شده و کلید خورده بود برچیده 
شد. چنانکه چند ماه شاهد حضور گشت ارشاد در جامعه نبودیم. 

اما وضعیت حجاب در جامعه و گسترش بد حجابی باعث شد تا 
مقامات، مسئولان، نمایندگان و حتی مردم عادی نیز به این مساله 
واکنش نشان دهند و خواهان مواجهه با این اتفاق باشند. از همین 
جهت نیز به گفته سردار احمدرضا رادان، فرمانده کل فراجا از 
روز شنبه ۲۶ فروردین مواجهه هوشمند پلیس با هنجارشکنان 
و بی حجاب ها آغاز شده است. اما اگر مقداری در مقیاس بزرگ تر 
فکر کنیم صرفا زنان نیستند که جامعه را تشکیل می دهند و 
بخش دیگر جامعه متشکل از مردانی است که خود یکسوی ماجرا 
هستند و نوع کنشگری آنها نیز در نوع خود مهم و تعیین کننده 
است. لذا اینکه برای جامعه تصمیماتی گرفته شود که فقط بخشی 
از جامعه را مخاطب قرار دهد به نظر می رسد که چندان کامل و 
جامع نیست. مشخصا در حوزه حجاب تمامی قوانین و مقررات 
وضع شده حجاب و پوشش برای دختران و زنان از سوی مردانی 
بوده که این مساله را صرفا در حوزه زنان دیده اند و وظایفی برای 
خود تعریف نکرده اند. در حالی که اگر برای زنان قوانینی در حوزه 
حجاب و پوشش تعریف شود این رویه باید برای مردان نیز در نظر 
گرفته شود. به عبارت دیگر چرا رویه های کنونی برای مردان لحاظ 
نشده است؟ مثلا گشت ارشادی که برای مواجهه با بدحجابی و 
بی حجابی زنان عمل می کند باید در حوزه مردان نیز وظایفی را 
برای خود تعریف کند. به نحوی که بازدارندگی هایی برای مردان 
نیز در نظر گرفته شود. به بیان دیگر آنچه برای زنان تعریف 
می شود ما به ازای آن برای مردان نیز در نظر گرفته شود. البته 
این مساله جدای از آن نکته ای است که مردان باید در مواجهه 
عمومی با زنان عرف و شئونات اسلامی را رعایت کنند. آنچه مسلم 
است حاکمیت قانون می تواند تاثیر مثبتی بر روندهای حاضر بر 

جامعه داشته باشد. هر چند اکنون  گاها شنیده می شود که پس 
از ماجراهای پاییز سال گذشته جامعه به قبل از شهریور ۱۴۰۱ 
بازنمی گردد، اما مسلما اگر قوانین مورد پذیرش و مطلوبی تدوین 
گردد و شرایط جامعه در حوزه  های مختلف به ویژه وضع اقتصادی 

بهبود یابد مردم نیز بهتر با این رویه کنار خواهند آمد. 
 تراشیدن ریش حرمتی کمتر از کشف حجاب نیست

یک نظریه پرداز اصلاح طلب در خصوص شرایط جامعه و 
نوع مواجهه با بدحجابی ها اظهارداشت: می خواهم پرسشی 
را درباره چرایی عدم وجود گشت ارشاد مردانه مطرح کنم. در 
گذشته در آرایشگاه ها می نوشتند: از تراشیدن ریش معذوریم! 
این موضوع ریشه در فقه داشت به نحوی که در گذشته یا آن را 
مطلقا حرام دانسته و یا بنا بر احتیاط واجب آن را حرام خوانده اند. 
باری، می خواهم نتیجه بگیرم از اصرار بر حرمت تراشیدن ریش 
حرمتی کمتر از کشف حجاب نیست. سعید حجاریان در ادامه 
آورده است: حال پرسش اینجاست چرا با این اوصاف پدیده ای 
به نام گشت ارشاد مردانه وجود ندارد و مکانی به نام »ساختمان 
وزرا« برای مردان تأسیس نشده است؟ این چهره اصلاح طلب 
اظهارکرد: پاسخ تا حدودی روشن است. جامعه ایران طی  سال ها 
با وضعیت مردسالاریِ مواجه بوده است. به نحوی که مقنن، مجری 
و ماهیت امر به معروف و نهی از منکر جملگی مردانه بوده اند. 
مردان خود به مثابه پلیسِ ایدئولوژیک خانه و حتی جامعه ظاهر 
شوند و قانون برساخته شان را اجرا  کنند. نتیجه آن که با عناوینی 
مانند گشت ارشاد مردان به سراغ مردان بی ریش نرفته  و صرفا به 
برخی تذکرهای غیررسمی خطاب به کارگزاران سیاسی بسنده 

کرده اند. 

»آرمان ملی« لزوم مواجهه همسان با مردان و زنان را بررسی می کند

چالش تراشیدن ریش 
   سعید حجاریان:  چرا تراشیدن ریش مردان »گشت ارشاد« و »ساختمان وزرا« ندارد؟

پاسخ ستاد امر به معروف به بیانیه  
»توانگر«:

یکدورهدرساخلاقبرایاو
بگذارید!

عضو شورای مرکزی فراکسیون انقلاب 
اسلامی مجلس در نامه ای به رئیس ستاد امر 
به معروف و نهی از منکر گفت: به نظر می رسد با 
توجه به شرایط معیشتی مردم، یکی از مهم ترین 
وجوه امر به معروف و نهی از منکر حوزه معیشت 
و اقتصاد باشد. در نامه مجتبی توانگر آمده است: 
»متاسفانه برخی اظهارات درباره عفاف و حجاب 
در روزهای اخیر به نحوی است که شائبه سیاسی 
و انتخاباتی بودن آن را پررنگ تر کرده است. سوال 
این است که وقتی دستگاه های متولی عفاف 
و حجاب از کمبود قانون در این زمینه سخن 
نگفته و لایحه ای هم در این زمینه به مجلس 
تقدیم نشده، چه انگیزه ای جز سیاسی کاری و 
تخریب عقلای مجلس یازدهم باعث می شود 
که مجلس شورای اسلامی، مانع طرح عفاف و 
حجاب معرفی شود؟« دیروز ستاد امر به معروف 
و نهی از منکر جواب نامه مجتبی توانگر، نماینده 
تهران و عضو شورای مرکزی فراکسیون انقلاب 
اسلامی مجلس را منتشر کرد. در این نامه آمده 
است: »مشکل خلأ قانونی در این زمینه، به 
عامل بروز تنش در سطح جامعه و بین مردم و 
سردرگمی تصمیم گیرندگان و فرصت طلبی 
دشمنان و افراد و گروه های سیاست زده تبدیل 
شده است. این در حالی است که طرح عفاف و 
حجاب ستاد این مشکل را با روش های نوین و 
به  روز بدون وقوع هرگونه تنش و درگیری بین 
مردم و سوءاستفاده سیاسیون فرصت طلب 
و دشمنان انقلاب با رعایت حجاب و پوشش 
اسلامی حل و فصل می نماید. برپایه اصولی 
همچون پرهیز از شدت، خشونت و برچسب 
قضائی  زدن، در این طرح جرم بدحجابی به 
تخلف و بدحجاب به جای مجرم، متخلف تعریف 
می شود و تنش زایی به حداقل ممکن تقلیل 
می یابد و تنها با بی حجابی و بی عفتی های شدید 
و پرتکرار و باندهای فساد و فحشاء، برخورد 
مجرمانه صورت می پذیرد. برای ما جای سوال 
است؛ از چه زمانی مسئولیت سخنگویی متولیان 
دستگاه ها و تصمیم گیری های کلان کشور به 
شخص و گروهی محول و کارشناس مسائل 
حقوقی، فقهی و دینی بدون هرگونه مطالعه 
و تخصصی شده اند؟! نوشته اند: »متاسفانه 
برخی اظهارات درباره عفاف و حجاب در 
روزهای اخیر به نحوی است که شائبه سیاسی 
و انتخاباتی بودن آن را پررنگ تر کرده است« 
حقیقتا همینطور است؛ ولی واقعا چه کسی 
باور می کند که یکسال پیگیری مساله حجاب 
و مورد تحریم دشمنان قسم خورده انقلاب 
واقع شدن با اهداف انتخاباتی است؟! این همه 
هزینه پرداختن به منظور اجرای احکام الهی 
برای انتخابات و جلب آراست یا مقابله با صیانت از 
فضای مجازی و حجاب؟! شناسنامه یک جریان 
و گروه سیاسی که متاسفانه ردپایی از آن در 
مجلس وجود دارد برای همگان اعم از اصولگرا 
و اصلاح طلب مشخص است، ولی با فرار روبه 
جلو، دیگران را به سیاسی کاری و بهره برداری 
انتخاباتی متهم می کنند! در بخش پایانی به دور 
از رسم ادب و نزاکت و اخلاق که حداقل های 
مورد انتظار از یک انسان عادی است چه برسد 
به نماینده مجلس، شاهد توهین و تهمت و افترا 
به دو تن از شخصیت های نظام که مراتب اخلاق 
مداری و دینداری آنها برای همگان مشخص 
است، هستیم. از رئیس محترم مجلس شورای 
اسلامی درخواست می نماییم که یک دوره 
درس اخلاق، بینش اسلامی، آشنایی با جنگ 
شناختی، دشمن شناسی، آشنایی با فریضه 
واجب امر به معروف و نهی از منکر و... برای این 
نماینده محترم همچنین برخی از مشاوران 
بگذارند تا بیش از آن با آبروی خودشان، مجلس 
شورای اسلامی، نمایندگان محترم مردم از همه 
طیف های سیاسی و جنابعالی )چون به عنوان 
مدافع شما شناخته می شوند(، بازی نکنند. 
ستاد امر به معروف و نهی از منکر آماده است در 
قالب دوره های بینش معروف که از حدود ۱۸ ماه 
قبل با تدریس دکتر سیدمحمدصالح هاشمی 
گلپایگانی، دبیر ستاد امر به معروف و نهی از 
منکر آغاز شد، این عزیزان را با تفکرات علمای 
ربانی به خصوص امامین انقلاب و شهید مطهری 
به عنوان مبنای فکری نظام جمهوری اسلامی 

ایران آشنا سازد تا پیش از این به بیراهه نروند.«

مسعود پزشکیان: 

وضعیتدرآیندهبدترهم
خواهدشد

آرمان ملی: چند صباحی است که برخورد 
با پدیده کشف حجاب، وارد فاز جدیدی شده و 
پیامک های هشداردهنده در کنار ثبت تصویر 
زنان با دوربین های شهر مطرح شده است 
تا محرومیت های اجتماعی سنگینی برای 
بی حجابان در نظر گرفته شود. نماینده تبریز 
درباره این رویکرد اظهار داشت: بیش از ۴۰ سال 
است که درباره حجاب داریم راهی را می رویم که 
اگر بنا باشد به همین شکل به این راه ادامه دهیم، 
نتیجه اش هم می شود چیزی که داریم می بینیم 
و حتی خروجی کار در آینده بدتر هم خواهد 
شد. مسعود پزشکیان گفت: حال اگر بنا به کاری 
باشد باید باور، اعتقاد و رفتارمان را با »پرورش« 

اصلاح کنیم نه با دستور یا قانون. 

 خبــــر
 

بهجایحلمساله،
بهسمتجمعکردن

مسالهرفتیم

مسائل باید شناسایی و حل شود. یک فعال سیاسی 
اصلاح طلب گفت: به جای دیدن مساله و حل آن، به سمت 
جمع  کردن مساله رفتیم و حاصل این شد که نهایتا چون 
به سمت حل کردن مساله نرفتیم، با انباشت، دلخوری ها 
و ناراضایتی های بیشتری در فاصله های کوتاه تری روبه رو 
شدیم. غلامرضا ظریفیان در پاسخ به این سوال که چقدر 
ضرورت دارد برنامه ریزی دقیق و عملیاتی صورت بگیرد تا 
امکان شنیدن مطالبات مردم وجود داشته باشد و در نهایت 
قانون برگزاری تجمعات نیز به شکل اجرایی تعیین تکلیف 
شود، ادامه داد: اعتراضاتی که در چند ماه گذشته رخ داد 
حکایت از این داشت که جامعه با مجموعه ای از خواسته ها، 

نیازها، آرشیوها و مشکلات انباشته شده ای روبه رو است.

    

قبوض۲۰۰هزارتومانی
بهیکمیلیونتومان

رسید

وضعیت اقتصادی مطلوب نیست. دیروز نماینده مردم 
تبریز در مجلس گفت: قشر متوسط و رو به پایین جامعه 
نیز افزایش قیمت را تجربه کرده است و قبوض ۲۰۰ 
هزارتومانی به یک میلیون تومان رسید. روح ا... متفکرآزاد 
تصریح کرد: حتی در سال گذشته ما شاهد افزایش قیمت 
در پلکان اول تا سوم بودیم. با چه میزان شرایط کاهش 
مصرف زیرساختی را فراهم کردیم. شرایط اقلیمی در 
تعیین سقف الگوی مصرف در نظر گرفته نشده است. برخی 
جاها سه ماه در سال دمای زیرصفر را تجربه می کند. پله ها 
باید به حالت قبلی خود بازگردانده شود. باید با اجرای 
طرح هایی به سمت ارتقای بهره وری بخاری ها و وسایل 

گرمایشی گام برداشت.

این روزها توصیه ها درباره نحوه تذکر به بدحجابان 
افزایش یافته است. نماینده مجلس تصریح کرد: اگر 
مجلس به حاشیه برود بی تردید حضور و بروز مردم در 
تصمیمات کلان جامعه به حاشیه خواهد رفت؛ انتظار 
دارم در هیات رئیسه سالجاری ما شاهد دغدغه و نگرانی 
نمایندگان در این حوزه ها باشیم. حسن محمدیاری 
افزود: در مسائل کلان باید عنوان کنیم موضوع حجاب 
و عفاف مساله متدینین جامعه است برای برون رفت از 
این مساله نباید احساسی و هیجانی عمل کنیم، باید 
عقلانیت و حکمت را در نظر بگیریم ما اعتقاد داریم دین 
مبین اسلام دین مهربانی است؛ دین رحمت، شفقت و 

مهربانی است .

درمسالهعفافوحجاب
باعقلانیتحرکتکنید


